
 

 
Komisja Planowania Przestrzennego                                                                    Kraków, dnia 22 czerwca 2021 roku 
i Ochrony Środowiska 
Rady Miasta Krakowa  
          
BR-03.0014.1.6.4.2021 
 
 
 

WNIOSEK nr 5/2021 
 

Komisji Planowania Przestrzennego 
 i Ochrony Środowiska   
Rady Miasta Krakowa  

 z dnia  22 czerwca 2021 roku 
  

 
Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska Rady Miasta Krakowa zwraca się 

z wnioskiem do Prezydenta Miasta Krakowa o rozpoczęcie działań mających na celu wpisanie Wielkiego 
Pieca nr 3 do Gminnej Ewidencji Zabytków oraz złożenie wniosku do Wojewódzkiego Konserwatora 
Zabytków w Małopolsce o wpisanie ww. obiektu do rejestru zabytków. 

 
Komisja Planowania Przestrzennego i Ochrony Środowiska podczas wizji na terenie kombinatu 

ArcelorMitall na obszarze Dzielnicy Nowa Huta odwiedziła prawie 60 charakterystycznych punktów tego 
miejsca. 

Większość zaproponowanych uwag ze story Komisji do koncepcji planu miejscowego „Kombinat” 
wynika właśnie z wiedzy nabytej podczas tego wyjazdu. 

Są jednak ważne rzeczy, których nie można zawrzeć w uwagach do koncepcji planu miejscowego. 
Takim zagadnieniem jest pomysł stworzenia np. muzeum miejsca lub wskazania obiektów 
charakterystycznych dla przeszłości kombinatu, które to miejsce stałoby się w przyszłości muzeum 
będącym świadectwem okresu w historii tego terenu. 

W opinii Członków Komisji obiektem, który w najlepszy sposób odda ducha czasu, a jednocześnie 
jest na tyle monumentalny, aby być symbolem historii jest obiekt Wielkiego Pieca nr 3. 

W związku z tym zwracamy się do Pana Prezydenta z postulatem o rozpoczęcie działań mających 
na celu wpisanie tego obiektu do Gminnej Ewidencji Zabytków, a następnie złożenie wniosku 
do Wojewódzkiego Konserwatora Zabytków w Małopolsce o wpisanie Wielkiego Pieca nr 3 do rejestru 
zabytków. 

W opinii Radnych Członków Komisji oraz pozostałych Radnych uczestniczących w wizji -  na terenie 
Kombinatu powinno powstać muzeum przedstawiające historię tego miejsca, a najlepiej gdyby było one 
umiejscowione w budynkach postindustrialnych. 
 
 
(Wynik głosowania Komisji: 10 za, 0 przeciw, 2 głosy wstrzymujące się - 1 osoba nie wzięła udziału 
w głosowaniu). 
 
 

/-/ Grzegorz Stawowy 
 
 
 

Przewodniczący Komisji Planowania 
Przestrzennego i Ochrony Środowiska  

Rady Miasta Krakowa 
 

Otrzymują: 
 
1. Prezydent Miasta Krakowa 

2. aa 


